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Rada Miejska w Swarzędzu 

Komisja Gospodarki 

Protokół nr 3/2025 

 

Miejsce posiedzenia: UMiG w Swarzędzu, ul. św. Marcina 1. 

Obrady rozpoczęto 18 marca 2025 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:20  tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Anna Baranowska-Graczyk 

2. Piotr Baranowski 

3. Krzysztof Gapiński  

4. Wojciech Kmieciak 

5. Marcin Lis 

6. Tomasz Majchrzak 

7. Anna Sobaszkiewicz-Lesińska 

8. Adrian Suchomski 

9. Zbigniew Talaga 

10. Joanna Wojtysiak-Tierling 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Gospodarki, Tomasz Majchrzak. Na wstępie powitał 
radnych, gości oraz pracowników Urzędu. Na podstawie załączonej do protokołu listy obecności 
(załącznik nr 1) stwierdził, że Komisja Gospodarki jest władna do podejmowania prawomocnych 
wniosków,9 członków obecnych. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi 
przedstawił porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2. 

2. Omówienie materiałów sesyjnych. 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Swarzędz na rok 2025. 

Referuje: Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan 
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Wypowiedzi: 

Autor wypowiedzi: Wojciech Kmieciak 

Radny zapytał jakie są perspektywy realizacji inwestycji przedłużenia ścieżki pieszo-rowerowej  

w Zalasewie oraz ścieżki nad jeziorem swarzędzkim, które są zadaniem z budżetu 

obywatelskiego z 2022 roku.  

Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrz G. Taterka oraz Kierownik Wydziału Inwestycji B. Majchrzak, 

który przedstawił przebieg uzgodnień prawno-projektowych w powyższym zakresie.  

Następnie radny W. Kmieciak zapytał na jakim etapie jest procedura uchwalenia mpzp 

pozwalająca na wykonanie prac  modernizacji cmentarza komunalnego . 

Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrza, G. Taterka. 

Autor wypowiedzi: Tomasz Majchrzak 

Przewodniczący zapytał o budowę stacji benzynowej w bazie transportowej. 

Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrza, G. Taterka. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Swarzędz na rok 2025. 

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Swarzędz na lata 2025 – 2050. 

Referuje: Z-ca Skarbnika, Szymon Pieniowski 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2025 – 2050. 

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Swarzędz oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

Referuje: Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy 

Swarzędz oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Poznańskiemu. 

Referuje: Kierownik Wydziału Inwestycji, Bartłomiej Majchrzak 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/159/2019 Rady Miejskiej w 

Swarzędzu z dnia 27 sierpnia 2019 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Referuje: Dyrektor Centrum Usług Społecznych, Agnieszka Maciejowicz 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XII/159/2019 Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 27 sierpnia 2019 r. w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zalasewo –  

ul. Braci Krychów. 

Referuje: Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Zalasewo – ul. Braci Krychów. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 

miejscowości Garby i Zalasewo – ul. Rekreacyjna. 

Referuje: Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz 

Wypowiedzi: 

Głos zabrał mieszkaniec, który wnosi aby ulica otrzymała nazwę ul. Sportowa. 

Kierownik A. Domasiewicz odniosła się do propozycji, informując, że nazwa ul. Rekreacyjna 

wpisuje się w nazewnictwo okolicznych ulic, została uzgodniona z radą sołecką i zaakceptowana 

przez Zespół ds. nazewnictwa. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej w miejscowości Garby i Zalasewo – ul. Rekreacyjna. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zalasewo – ul. 

Polska. 

Referuje: Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Zalasewo – ul. Polska. 
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Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami dla Gminy Swarzędz na lata 2025 – 2028. 

Referuje: Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jędrzej Cesar 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami dla Gminy Swarzędz na lata 2025 – 2028. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

10. Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Swarzędz. 

Referuje: Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego, Mariusz Szrajbrowski. 

Głosowano w sprawie: Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Swarzędz. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

3. Odnawialne źródła energii w gospodarce komunalnej. 

Temat omówił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz Szrajbrowski. 

Autor wypowiedzi: Wojciech Kmieciak 

Radny zapytał jaki jest koszt montażu instalacji OZE oraz  jaka moc znamionowa paneli 

fotowoltaicznych została zamontowana. 

Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrza, G. Taterka 

Autor wypowiedzi: Zbigniew Talaga 
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Radny zaapelował, aby przy podejmowaniu decyzji o ewentualnych zakupach i montażach paneli 

fotowoltaicznych przeprowadzić szczegółową analizę, gdyż nie ma możliwości wykorzystania 

bieżącego wytworzenia bez magazynów energii, i często taka instalacja może być nieopłacalna. 

Radny zapytał o ochronę przeciwpożarową, czy istnieją zewnętrzne przepisy, które wywierają 

nacisk na gminę aby stosować takie rozwiązania  

Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrza G. Taterka, który dopowiedział, że nowe przepisy będą 

wymagały najprawdopodobniej likwidacji wszystkich kotłów na paliwa stałe a  nowe budynki z 

założenia mają mieć ogrzewanie tylko z czystej energii. 

4. Sprawy bieżące. 

Wypowiedzi: 

Głos zabrał mieszkaniec os. Mielżyńskiego, który ma duże problemy ze względu na zbieżność 

adresów ze Szkołą. 

Radni dyskutowali na temat możliwości rozwiązania problemu numeracji. 

Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości A. Domasiewicz rozważy możliwości dokonania 

zmiany w powyższym zakresie. 

Autor wypowiedzi: Marcin Lis 

Radny poruszył temat zabezpieczenia dzikiego przejścia kolejowego przy ul. Polnej w Swarzędzu, 

poprzez postawienie ogrodzenia lub wykopanie wzdłuż torów kolejowych rowu. 

Radny P. Baranowski zaproponował aby zwrócić się z wnioskiem do PKP, aby przedłużyło ekrany 

akustyczne na tym odcinku. 

Radny W. Kmieciak przypomniał, że mur który tam stał powodował powstawanie tam wysypiska 

śmieci. 

Dyskutowano na temat zabezpieczenia nielegalnego przejścia dla pieszych przez tory kolejowe. 

 

Radny M. Lis poprosił o przedstawienie informacji na temat aktualnie procedowanych 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  
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Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, w temat ten będzie szczegółowo omawiany na Sesji 

Rady Miejskiej, gdyż w planie pracy rady miejskiej we wrześniu ujęty jest ten temat. 

Radny M. Lis poprosił o informację, który plan będzie procedowany przed wrześniem. 

Mieszkaniec A. Małyszka poinformował, że trwa strajk pocztowców i zwrócił się o wystosowanie 

przez radnych apelu do Ministerstwa Aktywów Państwowych.  

Burmistrz poinformował, że zwróci się z propozycją wystosowania takiego apelu na zarządzie 

Związku Miast Polskich. 

Radny M. Lis poprosił o  dostosowanie temperatury wewnętrznej autobusów do temperatury 

zewnętrznej. 

5. Zakończenie. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący 

Komisji Gospodarki 

 

Tomasz Majchrzak 

Przygotował: Biuro Rady 


